
Protokół nr 41/VII/2017

z obrad XLI sesji zwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie 

z dnia 19 września 2017 roku

Rozpoczęcie obrad  – godz. 14:00

Zakończenie obrad –  godz. 16.30

Ad 1. Sprawy regulaminowe.

1. Otwarcie     i     stwierdzenie     prawomocności     obrad

Sesja rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Trąbki Wielkie, przy ul. Gdańskiej 12.

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński.

W sesji  uczestniczyli: Wójt Gminy Błażej Konkol,  Skarbnik Gminy Zofia Gorzyńska, Radca

Prawny  Marcin  Skalski,  Dyrektor  GOKSiR  Leszek  Orczykowski,  Kierownik  ZGKiM  Karol

Kozak i sołtysi z terenu Gminy Trąbki Wielkie oraz Radny Powiatu Gdańskiego Tomasz Kempa.

Przewodniczący  Rady  Gminy  stwierdził,  na  podstawie  listy  obecności,  że  brakuje  Radnych:

Michała Studzińskiego, Wiesława Kelera oraz Karola Kusaja.

Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych. Listy obecności radnych i sołtysów stanowią

załącznik nr 1 i 2 do protokołu.

2. Zatwierdzenie     por  ządku     obrad.

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił dzisiejszy porządek obrad.

Proponowany porządek obrad:

.1 Sprawy regulaminowe:

- Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad;

- Zatwierdzenie porządku obrad;

- Przyjęcie protokołu z XXXIX zwyczajnej i XL nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Trąbki

Wielkie.

.2 Wręczenie  decyzji  o  przyznaniu  stypendiów  naukowych,  artystycznych  i  sportowych

młodzieży szkół podstawowych i gimnazjum;

.3 Zaprezentowanie programu „Bezpieczna Gmina”. Współpraca z Pomorskim Ośrodkiem

Ruchu Drogowego – Referuje przedstawiciel PORD;

.4 Informacja Wójta Gminy Trąbki Wielkie o pracach między sesjami Rady Gminy;
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.5 Informacja z wykonania budżetu Gminy Trąbki Wielkie za I półrocze 2017 roku – referuje

Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

.6 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2017 - referuje

Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy;

.7 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2030-

- referuje Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy;

.8 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Lipusz - referuje Pan

Błażej Konkol Wójt Gminy;

.9 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Studzienice - referuje

Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

.10 Interpelacje i zapytania radnych;

.11 Wystąpienia sołtysów;

.12 Wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Gminy spytał, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad.

Wójt Gminy - poprosił o wykreślenie z dzisiejszego porządku obrad punktu dziewiątego, dotyczącego

podjęcia  uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Studzienice. Poinformował,

że  gmina  ta,  uzyskała  wystarczającą  pomoc  i  dziękuje  za  chęć  udzielenia  pomocy.

Zaproponował, aby w miejsce wykreślonej uchwały, wprowadzić  uchwałę  w sprawie  przyjęcia

zasad udzielania i rozliczenia dotacji celowej na dofinansowanie prac związanych z usuwaniem

wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Trąbki Wielkie.

Przewodniczący  Rady  Gminy spytał,  czy  są  jeszcze  jakieś  uwagi  do  porządku  obrad.  Uwag  nie
zgłoszono.

Przystąpiono do przegłosowania zgłoszonego wniosku.

Prze  wodniczący Rady Gminy  spytał:

 kto jest za zdjęciem punktu dziewiątego z dzisiejszego porządku obrad.

W głosowaniu udział bierze 12 radnych.

Za – wszyscy obecni

 kto jest  za wprowadzeniem do porządku obrad w miejsce wykreślonej uchwały,  uchwały  w
sprawie przyjęcia zasad udzielania i rozliczenia dotacji celowej na dofinansowanie prac
związanych  z  usuwaniem  wyrobów  zawierających  azbest  z  terenu  Gminy  Trąbki
Wielkie:

Za – wszyscy obecni

Przewodniczący odczytał porządek obrad z uwzględnionymi zmianami.   

Spytał, kto jest za przyjęciem w/w porządku obrad.

Obecnych podczas głosowania było 12 radnych.
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Głosowanie:

Za –  12

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie przyjęła  porządek obrad po zmianie.

Przyjęcie    protokołu  z    XXXIX zwyczajnej  i  XL nadzwyczajnej  sesji  Rady  Gminy  Trąbki

Wielkie.

Przewodniczący     Rady -  poinformował, że do Biura Rady nie zgłoszono uwag. Spytał,  kto jest  za

przyjęciem  protokołu  z  XXXIX zwyczajnej  i  XL nadzwyczajnej  sesji  Rady Gminy Trąbki
Wielkie.

Obecnych podczas głosowanie było 12 radnych.

Głosowanie:

Za –  12

Przeciw –    0

Wstrzymało się –    0

Rada  Gminy  Trąbki  Wielkie  jednogłośnie  przyjęła  protokół  z  XXXIX  zwyczajnej  i  XL

nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Trąbki Wielkie.

Ad  2.  Wręczenie  decyzji  o  przyznaniu  stypendiów  naukowych,  artystycznych  i

sportowych młodzieży szkół podstawowych i gimnazjum.

Przewodniczący  Rady przywitał  wszystkich  obecnych  tegorocznych  stypendialistów  oraz

przybyłych  rodziców  i  opiekunów.  Kolejno  Wójt  Gminy  wraz  z  Przewodniczącym  Rady  i

Wiceprzewodniczącym Rady Gminy wręczyli uczniom decyzje.

Stypendia naukowe otrzymali:

1. Karolina Makowska – uczennica Szkoły Podstawowej w Sobowidzu,

2. Filip Fedak – uczeń Szkoły Podstawowej w Sobowidzu,

3. Kinga Pozorska – uczennica Szkoły Podstawowej w Czerniewie,

4. Wiktoria Czyż – uczennica Szkoły Podstawowej w Czerniewie,

5. Martyna Bodziany – uczennica Szkoły Podstawowej w Mierzeszynie,

6. Weronika Rosanowska – uczennica Szkoły Podstawowej w Kłodawie,  

7. Szymon Raducha – uczeń Szkoły Podstawowej w Trąbkach Wielkich,

8. Iwo Niski – uczeń Szkoły Podstawowej w Trąbkach Wielkich,

9. Helena Górska – uczennica Gimnazjum w Trąbkach Wielkich,

10. Anna Kullas – uczennica Gimnazjum w Trąbkach Wielkich,

11. Katarzyna Caboń – uczennica Gimnazjum w Trąbkach Wielkich,

12. Klaudia Ratkowska – uczennica Gimnazjum w Trąbkach Wielkich,
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13. Iga Głowacka – uczennica Gimnazjum w Trąbkach Wielkich,

14. Julia Caboń – uczennica Gimnazjum w Trąbkach Wielkich.

15.

Stypendia sportowe otrzymali:

1. Oliwia Fijał – uczennica Szkoły Podstawowej w Sobowidzu,

2. Leon Zaorski – uczeń Szkoły  Podstawowej w Kłodawie,

3. Weronika Szymikowska - uczennica Gimnazjum w Trąbkach Wielkich,

4. Natalia Mądrzejewska - uczennica Gimnazjum w Trąbkach Wielkich.

Na koniec wykonano wspólną fotografię upamiętniającą tę chwilę.

Wójt  Gminy,  Przewodniczący  Rady  i  Wiceprzewodniczący  Rady  pogratulowali  uczniom

szczególnych  osiągnięć  i  poprosili  o  pozostanie  jeszcze  na  sali  obrad  celem  wysłuchania

informacji na temat programu promującego bezpieczeństwo Ruchu Drogowego dla Przedszkoli i

Szkół Podstawowych w Gminie Trąbki Wielkie – „Bezpieczna Gmina”.

Ad 3.  Zaprezentowanie  programu bezpieczna  Gmina.  Współpraca  z  Pomorskim Ośrodkiem

Ruchu Drogowego – Referuje przedstawiciel PORD.

Pan Krzysztof Chmielewski z Pomorskiego Ośrodka Ruchu Drogowego w Gdańsku - poinformował,

obecnych o możliwości przystąpienia przez Gminę do programu „Bezpieczna Gmina”. Poinformował,

na  czym  polega  ww.  program.  Program został  sprawdzony  i  zrealizowany  w  Gminie  Pszczółki,

kierowany jest do przedszkoli i szkół podstawowych.

Kolejno Pan Krzysztof Chmielewski przedstawił cele programu, czyli bezpieczeństwo dzieci w ruchu

drogowym. Ośrodek pomaga m.in.:

 dokształcać  nauczycieli,  rodziców,  opiekunów oraz  kierowców.  Zwraca  uwagę  i  zwiększa

wrażliwość dzieci, rodziców i opiekunów na zagrożenia jakie mogą spotkać dziecko w ruchu

drogowym. 

 rozpowszechnić działania edukacyjne wśród rodziców i opiekunów młodych rowerzystów, a

także zintensyfikować edukację  samych dzieci  oraz wrażliwości  kierowców na zagrożenia

najechania na rowerzystę.  

 wyposażyć szkoły w materiały szkoleniowe i pomoce dydaktyczne do prowadzenia zajęć. 

 w zorganizowaniu np. konkursów.  

/przedstawiony programu stanowi załącznik do protokołu/. 

Na koniec swojej wypowiedzi Pan Krzysztof zapytał, czy są jakieś pytania w powyższej kwestii.
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Wójt Gminy – zapytał, jaka grupa młodzieży brała udział w tym programie z  Gminy Pszczółki.

Pan Krzysztof Chyliński – poinformował,  że  dwa przedszkola  i  trzy szkoły podstawowe. Zwrócił

uwagę,  że  w  gminie  tej  było  bardzo  duże  zaangażowanie  młodzieży.  Ze  swojej  strony  może

powiedzieć, że bardzo chętnie rozmawiał z rodzicami przy okazji np. zebrań szkolnych. Podkreślił, że

ośrodek  jest  gotowy na  współpracę,  przyjmuje  potencjalnych  chętnych  do  przystąpienia  do  tego

programu. Program zaplanowany jest na cały rok szkolny od września do czerwca.

Wójt Gminy – spytał, czy jest możliwość zaprezentowania autodromu.

Pan Krzysztof Chyliński – poinformował, że taką prezentację wykonano w Gminie Pszczółki. Udało

się to. Nie jest to ujęte w proponowanym programie, ale jest to możliwe.

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań nie zgłoszono. Zapytał

Pana Krzysztofa Chylińskiego, czy jest jakiś cykl spotkań ustalony w tym zakresie.

Pan Krzysztof  Chyliński –  poinformował,  że  jest  ustalony cykl  spotkań,  dodatkowo jeżeli  będzie

potrzeba zorganizowania spotkania z jakimś specjalistą, to również będzie taka możliwość.

Ad 4. Informacja Wójta Gminy Trąbki Wielkie o pracach między sesjami Rady Gminy.

Wójt Gminy poinformował, że od ostatniej sesji Rady Gminy uczestniczył m.in.: 

– w  spotkaniu  z  kierownikami  poszczególnych  jednostek  organizacyjnych  Urzędu
Gminy; 

– w jubileuszach 90 - lecia i jubileuszach pożycia małżeńskiego; 

– w spotkaniu z inwestorami, którzy chcieli kupić teren w Kłodawie pod inwestycje,

– w wyjeździe z seniorami;

– w spotkaniu w sprawie inwestycji gminnych;

– w Dniu Policjanta;

– w  uroczystym  otwarciu  funkcjonowania  GOPSu  w  nowej  siedzibie  w  Trąbkach
Wielkich;

– w zebraniach wiejskich w sprawie podziału funduszu sołeckiego na 2018 rok;

– w  spotkaniu  informacyjnym  dla  pracowników  szkoły  podstawowej  i  gimnazjum
dotyczącej reformy oświaty oraz zatrudnienia;

– w uroczystości upamiętniającej wybuch II Wojny Światowej w dniu 1 września przy
pomniku w Ełganowie;

– w  spotkaniu  przy  grobie  masowym  w  Granicznej  Wsi  w  dniu  13.09.2017r
upamiętniającym pierwszy transport więźniów podczas II Wojny Światowej. 

– w uroczystości 70 – lecia OSP Trąbki Wielkie;
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– w uroczystościach  dożynek Archidiecezjalnych;

– w pożegnaniu Pani Dyrektor Pomorskiego Ośrodka Ruchu Drogowego;

– w posiedzeniach Komisji Rady Gminy Trąbki Wielkie;

– w uroczystym otwarciu drogi powiatowej w Kleszczewie - ulicy Brzozowej;

– w posiedzeniu Rady Społecznej przy Gminnym Ośrodku Zdrowia Trąbki Wielkie;

– w  rozmowach  dotyczących  konkursu  patriotycznego.  W związku  z  obchodami  100-lecia
niepodległości,  które będą obchodzone w przyszłym roku jest propozycja, aby tak jak poprzednio
został zorganizowany konkurs  pn. „Polska w kolorze Biało Czerwonym”, ale kierowany będzie do
całej Polonii,  na całym świecie. Obecnie jest przygotowywany regulamin. Jest zainteresowanie ze
szkół z całego świata tą inicjatywą.

– w rozpoczęciu roku szkolnego. Obecnie trwa ustalanie dowozów i planów lekcji;

– w wyjeździe 27 osobowej delegacji do Gminy Leżajsk;

Kolejno odczytał zarządzenia podjęte między sesjami – w sumie 14. 

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są pytania do wystąpienia Wójta Gminy. 

Radna Mariola  Łabędzka – zapytała,  do kogo kierowany jest  konkurs  „Polska w kolorze biało –

czerwonym”, czy tylko jest on kierowany do szkół, czy również do świetlic wiejskich.

– Wójt Gminy – poinformował, że konkurs kierowany jest tylko do szkół. Stwierdził, że  jeżeli

byłyby wzięte pod uwagę również świetlice wiejskie, to byłby on nie do ogarnięcia. Zwrócił uwagę, że

jest bardzo duża liczba szkół, które chcą wziąć w nim udział. Dodał, że oczywiście można poszerzyć

ten konkurs tylko dla świetlic naszej gminy.

– Przewodniczący Rady Gminy – podał, że od dłuższego czasu gospodarzem tego konkursu jest

Szkoła Podstawowa w Sobowidzu. Zapytał czy lokalizacja ta zostaje.

– Wójt Gminy – poinformował, że podsumowanie całości odbyłoby się w miesiącu czerwcu,

najprawdopodobniej podczas imprezy plenerowej Trąbki w Trąbkach. Jak duży będzie to konkurs, ile

placówek będzie w tym uczestniczyło, ile jest zainteresowanych, to trudno jeszcze to określić.

W trakcie przedstawiania powyższej informacji do obrad Sesji Rady Gminy dołączył Radny Powiatu

Gdańskiego  Pan  Mateusz  Sroka.  Po  zakończeniu  przedstawienia  informacji  przez  Wójta,

Przewodniczący Rady powitał Radnego Powiatu Gdańskiego.

Ad 5. Informacja z wykonania budżetu Gminy Trąbki Wielkie za I półrocze 2017 roku – 
referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

Wójt Gminy – przypomniał, że na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Trąbki
Wielkie ustalono, że Radni dokładnie przeanalizują budżet i przygotują konkretne zapytania,
na które Wójt Gminy będzie udzielał odpowiedzi. 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Józef  Sroka – zapytał  o  inwestycję  dotyczącą  budowy
kanalizacji w Sobowidzu.

Wójt  Gminy –  poinformował,  że  prawdopodobnie   inwestycja  ta,  będzie  kończona  w
przyszłym roku. W tym roku najprawdopodobniej zostanie rozstrzygnięty przetarg.

Przewodniczący  Rady  Gminy –  poinformował,  że  rozsyłane  są  wśród  mieszkańców
informacje, że Wójt Gminy nie chce tej inwestycji robić, czy Wójt może podać przybliżone
terminy zakończenia tej inwestycji.

Wójt Gminy – poinformował, że środki unijne przydzielane są zgodnie ze ściśle określonymi
przepisami. Gmina musiała wznowić decyzje inwestycji celu publicznego, a to wymaga wielu
„zabiegów”.  Żeby tego terminu nie  przedłużać,  to  Gmina dostarcza  zawiadomienia  przez
pracowników. Pracownicy chodzą od drzwi do drzwi i roznoszą zawiadomienia. Jak zostanie
wydana  decyzja  celu  publicznego,  to  pracownicy  ponownie  pójdą  z  zawiadomieniami  o
wszczęciu  postępowania,  pozwolenia  na  budowę.  Jest  to  wymóg  konieczny  do
skonsumowania środków unijnych. Nie ma takiej opcji, że Gmina nie chce tego realizować.
Wręcz na odwrót, Gmina śpieszy się, aby jak najszybciej to skonsumować. 

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy Wójt może wstępnie podać jakiś termin, czy w
tym roku jest możliwość wykonania przetargu na tę inwestycję.

Wójt  Gminy –  poinformował,  że  tak.  Myśli,  że  do  końca  października  powinno  się  to
zakończyć  i  planuje,  aby  równocześnie  w  tym  czasie  ruszyła  procedura  przetargowa.
Postępowanie ma ok. 600 stron. Pracownicy chodzą do poszczególnych mieszkańców, aby
skrócić proces.

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał czy są jeszcze jakieś pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2017 - referuje  
Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy.

/Projekt uchwały Radni otrzymali w dniu sesji/

Zofia Górzyńska – uzasadniła podjęcie powyższej uchwały. Zwróciła uwagę na zmiany, które
doszły po omówieniu materiałów sesyjnych. 

Wójt Gminy – zwrócił uwagę, że dodatkowe zmiany są wynikiem obecnie odbywających się
zebrań w sołectwach.

Skarbnik Gminy Zofia Gorzyńska – odczytała kolejno całe uzasadnienie przygotowane do
projektu w/w uchwały z uwzględnionymi zmianami.

Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy są pytania.

Radny Jan Selka – zapytał, czy zasada podwojenia złotówki przez Gminę obowiązuje również, gdy so-

łectwo zmieni swój fundusz solecki i środki wcześniej przekazane na oświetlenie, przeznaczy na za-

kup płyt YOMB na drogi.

Wójt Gminy – poinformował, że każda kwota przekazywana na drogi będzie podwajana.
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Przewodniczący Rady Gminy - w imieniu nieobecnego Radnego Michała Studzińskiego zapytał, czy

sołectwo Drzewina otrzyma wsparcie od strony Gminy jeżeli chodzi o podwojenie kwoty.

Skarbnik Gminy – poinformowała, że jeżeli chodzi o sołectwo Drzewina, to nie była to wpłata finan-

sowa,  a była to pomoc rzeczowa.

Wójt Gminy – zwrócił uwagę, że kwota w bieżącym budżecie Gminy, którą Gmina musi podwoić po-

szczególnym sołectwom jest duża i w związku z tym musiała zostać podzielona. Część dofinansowa-

nia z Gminy sołectwo otrzyma w tym roku, natomiast kolejną część w przyszłym roku.

P  rzewodniczący Rady Gminy – zwrócił uwagę, że w przyszłym roku budżet Gminy na ten cel powi-

nien być zwiększony.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – podał, że od jakiegoś czasu, kiedy w sołectwie są pozyskiwane

dodatkowe środki, to Wójt podwaja te środki. Zapytał, co w przypadku sołectwa Kłodawa.

Wójt Gminy – poinformował, że sołectwo Kłodawa, tak jak inne sołectwa, powinno wystąpić z wnio-

skiem o podwojenie kwoty.

Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński – zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań

nie zgłoszono.

Następnie odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 12 radnych.

Głosowanie:

Za – 12

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XLI/298/2017 w w/w sprawie.

Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2030 - 
referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

/Projekt uchwały radni otrzymali w dniu sesji/

Skarbnik Gminy   Zofia Gorzyńska – uzasadniła potrzebę podjęcia powyższej uchwały. Podała,
że  uchwała  ta  jest  konsekwencją  dokonanych  zmian  w  budżecie  gminy.  Odczytała
uzasadnienie w/w uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy - spytał, czy są pytania.

Przewodniczący Rady Gminy – zwrócił uwagę na niepokój wśród mieszkańców w sprawie
inwestycji budowy oczyszczalni ścieków w Sobowidzu. Z uchwały WPF wyraźnie wynika, że
część kwoty jest zdjęta z bieżącego roku i przełożona na kolejny rok. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy Gmina za jednym razem, nie może planem
tej inwestycji objąć szerszy obszar. 
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Wójt Gminy – na dzień dzisiejszy środki, które mamy na to przeznaczone są to środki unijne i
muszą być wykorzystane tak jak były tytułowane. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy –  zwrócił  uwagę,  że  jak  Polska  wstępowała  do  Unii
Europejskiej,  to  była  mowa,  że  gminy  biedniejsze  otrzymają  więcej  środków  z
dofinansowania niż gminy bogatsze. Dzisiaj okazuje się, że  mniejsza gmina otrzymuje takie
same środki co np. Gmina Pruszcz Gdański.

Wój  t  Gminy –  walczyliśmy o  to,  ale  tak  się  nie  stało.  Jest  tylko  segregacja  w ZIT-ach.
Niestety jesteśmy na równi traktowani jak Gmina Kolbudy, czy Gmina Pruszcz Gdański.

Radna  Mariola  Łabędzka –  zapytała  o  opłaty  adiacenckie.  Do  kiedy  mieszkaniec  ma
obowiązek wpłacić taką opłatę.

Wójt  Gminy – poinformował,  że Gmina ma 3 lata  na wydanie decyzji  w sprawie opłaty
adiacenckiej. Po jej wystawieniu, mieszkaniec ma ok. 3 miesiące na uiszczenie opłaty. Na
chwilę obecną nie ma z tym problemu, mieszkańcy uiszczają opłaty adiacenckie.

Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy do uchwały w WPF są jeszcze jakieś pytania.

Pytań nie zgłoszono. 

Następnie odczytano treść uchwały. Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej

uchwały.

Obecnych podczas głosowania było  12 radnych.

Głosowanie:

Za – 12

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XLI/ 299 /2017 w w/w sprawie.

Ad 8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Gminie  Lipusz  -
referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

/Projekt uchwały Radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Wójt  Gminy -  uzasadnił  potrzebę  podjęcia  powyższej  uchwały.  Poinformował,  że  w
przygotowanym  projekcie  uchwały  jest  zapis,  że  Gmina  Trąbki  Wielkie  udzieli pomocy
poszkodowanym  w  nawałnicy  mieszkańcom  Gminy  Lipusz  w  wysokości  10.000  zł.  Prosi  o
dokonanie  jeszcze  zmiany  w  projekcie  uchwały  poprzez  dopisanie  w  paragrafie  1  punktu
czwartego, że środki przeznaczone będą na odtworzenie infrastruktury komunalnej.

Przewodniczący Rady Gminy – zwrócił  się  do mecenasa  z  zapytaniem,  czy jest  konieczność
dopisania tej informacji. 

r.pr. Marcin Skalski – osobiście uważa, że nie ma takiej konieczności. Wystarczy, że zapisane
będzie w umowie na jaki cel będzie ta dotacja przekazana.

Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy – poinformowała, że jeżeli nie będzie to ujęte w treści
uchwały,  to  nie  zostanie  to  przyjęte  do  budżetu  Gminy.  Uważa,  że  musi  być  ten  zapis
wprowadzony.
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Na  powyższy  temat  wywiązała  się  dyskusja  w  trakcie  której  Przewodniczący  Rady  Gminy
zaproponował, aby rozszerzyć paragraf 1 pkt 1 uchwały poprzez dopisanie po kwocie dotacji: „z
przeznaczeniem na odtworzenie infrastruktury komunalnej”. Odczytał pełne brzmienie paragrafu
1 punktu 1 uchwały:

Gmina Trąbki  Wielkie  udziela  pomocy finansowej  w formie datacji  celowej  w 2017 roku Gminie
Lipusz w wysokości 10 000,00 zł (słownie: dziesięć tysięcy złotych 00/100 gr.) z przeznaczeniem  na
usuwanie skutków nawałnicy, która przeszła przez teren gminy w nocy z 11 na 12 sierpnia 2017 r. na
odtworzenie infrastruktury komunalnej. 
Poddał pod głosowanie powyższą propozycję. Spytał, kto jest za powyższą propozycją.

W głosowaniu udział bierze 12 radnych.  

Głosowanie :

                Za  – wszyscy

Przewodniczący Rady - spytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono.

Następnie odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 12 radnych.

Głosowanie:

Za – 12

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XLI/ 300/2017 w w/w sprawie.

Ad 9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  zasad  udzielania  i  rozliczenia  dotacji
celowej  na  dofinansowanie  prac  związanych  z  usuwaniem  wyrobów  zawierających
azbest z terenu Gminy Trąbki Wielkie – referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

/Projekt uchwały Radni otrzymali w dniu sesji/

Wójt Gminy - uzasadnił potrzebę podjęcia powyższej uchwały.

Przewodniczący  Rady  -  przedstawił  pismo  otrzymane  z  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej
dotyczące unieważnienia uchwały podjętej na wcześniejszej sesji Rady Gminy Trąbki Wielkie w
sprawie  zasad  udzielania  i  rozliczania  dotacji  celowej  na  dofinansowanie  prac  związanych  z
usuwaniem  wyrobów  zawierających  azbest  z  terenu  Gminy  Trąbki  Wielkie.  Zaznaczył,  że
przygotowany  projekt  uchwały  w  dzisiejszym  porządku  obrad  uwzględnia  uwagi  przekazane
przez Regionalną Izbę Obrachunkową.

Wójt  Gminy –  propozycja  jest  taka,  aby  Rada  Gminy  podjęła  nową  uchwałę  zawierającą
załącznik nr 1.

Przewodniczący Rady Gminy - spytał, czy są pytania do projektu uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – zapytał, jak cała sprawa wygląda na chwilę obecną. Ma kilka
budynków z eternitem i jakie kroki należy powziąć, czy zgłasza to i  przyjeżdża firma. Jak to
wygląda.
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Wójt Gminy – podał, że Gmina przeprowadza procedurę przetargową wyłaniająca firmę, która
zajmie się demontażem dachu. Pozostaje kwestia umówienia się z firmą, kiedy wchodzą na dany
budynek.

Radna  Mariola  Łabędzka –  podała,  że  najczęściej  firmy  które  demontują  dach  również  go
utylizują.

Radny Jan Selka – zapytał, co z mieszkańcami, którzy wcześniej składali wnioski. Eternit już
został  zdjęty.  Doszły  go  słuchy,  że  otrzymali  odpowiedzi  odmowne.  Zwrócił  uwagę,  że  od
tamtego czasu zmieniły się przepisy i dzisiaj obowiązują inne, ale kiedyś obowiązywały tamte
przepisy.

Wójt Gminy – pierwotne zasady były takie, że się składa wniosek, ale nie można samemu tego
zdjąć. Jeżeli wnioskodawca zdjął wcześniej eternit z dachu bez akceptacji, to zrobił to na swoją
szkodę. Osoba taka musi złożyć nowy wniosek.

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał,  czy nie  warto  dotrzeć  do mieszkańców, którzy sami
zdjęli z dachu eternit i na dzień dzisiejszy on gdzieś leży.

Radna Mariola Łabędzka – podała,  że jest  tzw. krajowy rejestr  ,w którym pracownik Urzędu
Gminy Pani Wioleta Wrona rejestruje wszystkich mieszkańców, którzy się zgłaszali i  jest tam
zaznaczone czy zutylizowali eternit, czy też nie.  Stwierdziła,  że na podstawie tego krajowego
rejestru można to skontrolować.

Wójt   Gminy – zwrócił uwagę, że mieszkańcy sami pilnują tych dotacji.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy –  zapytał,  czy  można  zmienić  zasady,  które  są  w
przygotowanym projekcie uchwały.

Wójt Gminy – my się dostosowujemy do zasad, które są w Wojewódzkim Funduszu Ochrony
Środowiska.

Wywiązała się dyskusja na powyższy temat w czasie której Wójt zapewnił, że wszystko jest do
dogrania. Można znaleźć wspólny termin zdjęcia dachu i położenia drugiego. Kolejno zaznaczył,
że na ten cel jest określona kwota i dlatego w pierwszej kolejności brane są pod uwagę budynki
użyteczności publicznej.

Radny Jan Selka – stwierdził, że kiedyś, w praktyce, sprawdzało się to lepiej. Przyjeżdżała firma,
która miała podpisaną umowę z Urzędem Gminy i było to bardziej pod kontrolą

Przewodniczący R  ady Gminy – spytał, czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań nie zgłoszono.

Następnie odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 12 radnych.

Głosowanie:

Za – 11

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   1

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XLI/301/2017 w w/w sprawie.

Ad 10. Interpelacje i zapytania Radnych.
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Przewodniczący Rady Gminy - poinformował, że do Biura Rady nie wpłynęły interpelacje i
zapytania Radnych. Spytał, czy są jakieś zapytania Radnych.

Radny  Adam  Zarzycki –  poinformował,  że  w  Kaczkach  trwają  prace  związane  z
podniesieniem drogi od strony kapliczki. Zgłosił, że płyty od strony placu zabaw są położone
wyżej niż krawężnik chodnika. Stwierdził, że chodnik powinien zostać przedłużony o ok. 5
cm. aby w miejscu tym nie stała woda. (dotyczy miejsca,  gdzie dzieci  stoją i  czekają na
autobus). 

Wiceprzewodniczący Józef Sroka – przyznał rację, również zwrócił na to uwagę. Poprosił o
szybką interwencję w tej sprawie.

Pan Karol Kozak – stwierdził, że w miejscu tym nie będzie stała woda. Zaproponował, aby
poczekać aż to będzie zrobione. Zwrócił uwagę, że jest tam spadek w drugą stronę i woda
będzie  tam spływała.  Stwierdził,  że  w  dniu  wczorajszym cały  dzień  padało,  a  dzisiaj  w
miejscu tym było niewiele wody. Ponownie przyznał, że osobiście uważa, że  po wykonaniu
prac na tej drodze wody tam nie będzie. Proponuje poczekać aż będzie to zrobione.

Przewodniczący Rady Gminy – zwrócił uwagę  na fakt, że do tej pory cały czas w miejscu
tym zbierała się woda i nie należy się dzisiaj mieszkańcom dziwić, że zwracają szczególną
uwagę na to. 

Wywiązała  się  na  powyższy temat  dyskusja  w  trakcie,  której  Wiceprzewodniczący Józef
Sroka stwierdził, że jest to w centrum wsi i nie wygląda to tak jak powinno być.

Wójt Gminy – zwrócił uwagę, że będzie to połączenie z drogą powiatową, należy to wziąć
również pod uwagę. Zaznaczył, że jeżeli trzeba będzie tam zamontować krawężnik i wykonać
dodatkowo  kawałek  chodnika,  to  na  przyszłej  sesji  zabezpieczymy  na  ten  cel  środki.
Obejrzymy to miejsce dokładnie i podejmiemy decyzję.

Radny Andrzej Klonowski – zapytał, czy remont przy Szkole Podstawowej w Mierzeszynie
nie jest zagrożony. Ma zostać wyremontowana stara część szkoły. Zapytał na jakim etapie
jesteśmy.

Wójt Gminy – odpowiedział,  że remont nie  jest  zagrożony,  wymaga jednak dodatkowych
ustaleń. Na chwilę obecną czekamy. 

Radny Andrzej Klonowski – zapytał czy można zwrócić się do Zarządu Dróg Wojewódzkich
w sprawie drogi nr 222, czy nie można podwyższyć barierki odgradzające tam dziury. 

Wójt Gminy – obecnie Urząd Wojewódzki jest po przetargu. Jest  wyłoniony wykonawca,
który ma wszystkie dziury do końca października pousuwać. 

Radna Anna Stosio – poruszyła temat budowy chodnika wraz z oświetleniem z Gołębiewa
Wielkiego w kierunku Ełganowa. Podała, że otrzymała od Starosty Powiatowego w Pruszczu
Gdańskim  odpowiedź  na  pismo,  że  budowa  chodnika  będzie  możliwa  po  wykonaniu
przebudowy kolidującej sieci telekomunikacyjnej. Radna uważa, że ta sieć telekomunikacyjna
nie stanowi przeszkody przy budowie chodnika i oświetlenia ponieważ znajduje się ona w
odległości 5 metrów od jezdni.
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Wójt Gminy – przypomniał,  że  wielokrotnie temat  ten był  omawiany na komisjach Rady
Gminy i  sesjach Rady Gminy. Jest to kwestia zabezpieczenia dużych środków w budżecie
Gminy i w budżecie Powiatu. Inwestycja ta nie będzie kosztowała 50 czy 100 tysięcy złotych.
Jest to dużo większa inwestycja. Jest tam napowietrzna część linii, która najprawdopodobniej
będzie kolidować z budową chodnika i najprawdopodobniej będzie trzeba ją skablować.  

Radna Anna Stosio – zapytała, czy firma telekomunikacyjna nie zajęłaby się przeniesieniem
tego na drugą stronę jezdni. 

Wójt Gminy – stwierdził, że firma telekomunikacyjna nie jest zainteresowana przerabianiem
swojej  infrastruktury  pod  gminny chodnik.  Uważa,  że  należy  nastawić  się  na  dość  dużą
inwestycję  w  przyszłości.  Na  chwilę  obecną  trudno  Wójtowi  określić,  kiedy  miałoby  to
nastąpić.  Poinformował,  że  zostały  zmienione  zasady  dofinansowania  na  budowy  dróg
lokalnych. Partnerstwa się już nie liczą. Kiedyś budowało się w partnerstwie i  za to były
dodatkowe punkty, w tej chwili już się ich nie otrzyma. Wójt nie wie, jakie szanse ma ten
projekt  na  budowę  chodnika  przy  tej  drodze  powiatowej,  ale  przypuszcza,  że  będzie  to
musiało być zrealizowane ze środków własnych Gminy i Powiatu.

Wywiązała się dyskusja na temat linii napowierzchnej, w czasie której Radna Anna Stosio
poprosiła o rozmowy szczególnie na temat oświetlenia. Prosi o złożenie takiego wniosku do
Starosty Powiatu Gdańskiego.

Wójt Gminy – podał, że może złożyć do Starostwa wnioski na wszystkie drogi powiatowe,
ale  jest  realistą  i  nie  będzie  robił  nic  pod  publikę.  Wójt  chce  skutecznie  realizować
przedsięwzięcia i  jak do tej  pory one się udawały.  Z czasem pomyślimy o tej  inwestycji,
oczywiście jest ona potrzebna.  

Radny R. Budzyński – korzystając z obecności Radnych Powiatu Gdańskiego zapytał, czy
mówi się coś o rozbudowę szkoły w Warczu i czy będzie poprawiona droga z Domachowa w
kierunku Buszkowa.

Radny T. Kempa – poinformował, że Starostwo Powiatu Gdańskiego ma jakieś propozycje co
do rozbudowy szkoły specjalnej  w Warczu,  ale  problem tkwi  w prawie  własności  do  tej
nieruchomości. Jest plan. Powiat chce budować, chcemy ustalić własność działki i budynku.
Przewodniczący  Komisji  Oświaty  Rady  Powiatu  Gdańskiego   planuje  podjąć  z  Wójtem
Gminy wstępne rozmowy,  które doprowadza do spotkania,  czy Rady Gminy,  czy Komisji
Oświatowej Rady Gminy, aby wspólnie podyskutować, jak dalej ma to wyglądać.

Radny M. Sroka – jeżeli chodzi o drogę, to będzie należało zapytać się w Powiecie. Kolejno
nawiązując  do  sprawy  szkoły,  zwrócił  uwagę,  że  jest  to  trudny  temat.  Osobiście,  jako
mieszkaniec Gminy uważa, że nie koniecznie należy się wyzbywać majątku gminnego. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – temat ten był już wielokrotnie przerabiany. Przypomniał,
że była dyskusja, że Gmina daje Powiatowi możliwość użytkowania tego budynku.

Radny Ryszard Budzyński – zwrócił uwagę, że w Warczu, pod względem finansowym, ze
strony  Gminy  nic  się  nie  dzieje.  Uważa,  że  Warcz  zyskałby  gdyby  Gmina  doszła  do
porozumienia z Powiatem, w końcu coś by zaczęło się dziać w tym sołectwie.
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Rany  Jan  Selka –  podziękował  Radnym  Powiatu  Gdańskiego  za  otwarcie  I  etapu  drogi
Kleszczewo – Zaskoczyn.

Wójt  Gminy –  powiedział,  że  jeżeli  chodzi  o  szkołę  specjalną  w  Warczu  faktycznie
sygnalizował, że miały się odbyć spotkania dwóch komisji  - komisji oświatowej Powiatu
oraz Gminy. Podał, że otrzymał również wizualizację propozycji tej inwestycji. Czekam na
informację o terminie spotkania z przedstawicielami Powiatu dotyczącego realizacji budowy
sali gimnastycznej. Kwestią otwartą jest ustalenie sposobu i zasad realizacji tej inwestycji.

Radny Jan Selka – powiedział,  że z tego co pamięta ze Starostwem były już prowadzone
rozmowy na temat wskazania miejsca budowy hali gimnastycznej. Miejsce wskazane przez
Powiat okazało się być terenem prywatnym. Było takie spotkanie. 

Wójt  Gminy –  przyznał,  że  spotkanie  takie  odbyło  się,  ale  teraz  jest  propozycja  innej
lokalizacji dla tej inwestycji.

Radna Anna Stosio – zaproponowała, aby spotkanie to odbyło się w Gminie Trąbki Wielkie.

Wójt Gminy – poinformował, że jak zostanie termin uzgodniony to przekaże Radnym taką
informację. 

Radna  Mariola  Łabędzka –  zapytała,  czy  Wójt  Gminy  zwrócił  się  z  zapytaniem   do
CEMEXU. Jaka byłaby wycena budowy konkretnej drogi w systemie betonowym. 

Wójt  Gminy –  odpowiedział,  że  nie  zwrócił  się  z  zapytaniem  o  konkretną  drogę.
Zaproponował drogę, którą złożyliśmy o dofinansowanie ze środków unijnych, która biegnie
od  ul.  Rzemieślniczej  w  kierunku  Ełganowa.  Rzeczywiście  nie  doszło  do  spotkania  i
wyliczenia rzeczywistych  kosztów. Do tematu możemy wrócić. Byłem na innym spotkaniu z
inną  firmą  w  sprawie  budowy  dróg  betonowych.  W  Wójta  ocenie  budowanie  dróg
betonowych na dzień dzisiejszy jest dość dużym kosztem, jeżeli mówimy o drogi mocnych.
Jeżeli mówimy o drogach lżejszych to kosztowo są one troszkę niższe aniżeli drogi asfaltowe.
Uważam, że nie powinniśmy budować dróg słabych. Oczywiście możemy spotkać się z firmą
aby przedstawiła swoją propozycję. Rzeczywiście, Wójt temat ten odłożył. 

Przewodniczący Rady Gminy –  zapytał,  czy nie  warto  zapytać  o  drogi  niższej  nośności,
osiedlowe.

Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy są jeszcze jakieś pytania.

Pytań nie zgłoszono. 

Ad 11. Wystąpienia sołtysów.

– Pani  Irena  Kuchnowska  Sołtys  wsi  Mierzeszyn –  poruszyła  temat  jeziora  w
Mierzeszynie. Zapytała na jaki cel zostały zabezpieczone środki w budżecie Gminy
jeżeli chodzi o jezioro w Mierzeszynie.
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– Wójt   Gminy –  poinformował,  że  jest  dofinansowanie  ze  środków  unijnych.  Cała
inwestycja będzie kosztowała ok. 550 tyś. zł.  Zbudowana zostanie plaża przy jeziorku
wraz z przystanią kajakową.

– Przewodniczący Rady Gminy – przywitał nowego sołtysa Pana Daniela Fedaka.

– Pan  Jan  Selka  Sołtys  wsi  Kleszczewo –  podziękował  Kierownikowi  ZGKiM  za
wykonany przepływ na ul. Lipowej. Kolejno mieszkańcy tzw. osiedla przyległego do
ul. Brzozowej chcą się spotkać z Wójtem Gminy, z kierownikiem ZGKiM w sprawie
partycypacji w kosztach odwodnienia osiedla.

– Pan  Karol  Kozak –  przyznał,  że  na  osiedlu  tym jest  duży problem.  Ludzie  mają
pretensje  do  Gminy.  Ziemia  była  rolna,  została  podzielona  na  działki  budowlane.
Dzisiaj jest kolejny wniosek o zmianę zagospodarowania dalszej części tego terenu.
Ludzie się tam  pobudowali, pozrywali drenarki i woda zalewa posesje niżej położone.
Jedynym sposobem jest wykonanie jakiegoś odwodnienia, nie jest to takie proste bo są
tam  posesje.  Spotkać  się  można,  wszystko  jest  do  uzgodnienia.  Może  należy
zobowiązać mieszkańców wyżej położonych posesji, aby zagospodarowali tę wodę.

– Przewodniczący Rady Gminy – poinformował,  że rzeczywiście wpłynął wniosek o
zmianę  zagospodarowania  dalszej  części  tego  terenu.  Rada  Gminy  ma  duże
wątpliwości i nie podejmuje decyzji w sprawie zmiany planu zagospodarowania tego
terenu. Z tego co pamięta Wójt Gminy zobowiązał się poszukać rozwiązania. 

– Wójt Gminy – Rozwiązanie jest takie, że należy znaleźć inwentaryzację wodociągów
odwodnieniowych i w pierwszej kolejności zobowiązać właścicieli do ich udrożnienia.
Za moment każdy przyjdzie i będzie chciał aby Gmina zainwestowała milion złotych
w odwodnienie jego terenu. 

– Radny Jan Selke – opisał całą sytuację jaka jest obecnie na ul. Brzozowej. Ponownie
podkreślił,  że  mieszkańcy  chcą  się  w  tej  kwestii  spotkać  i  z  Wójtem Gminy i  z
Kierownikiem ZGKiM

– Przewodniczący  Rady  Gminy –  stwierdził,  że  słusznie  Rada  Gminy  nie  podjęła
uchwały w sprawie zmiany planu. Wójt musi wpłynąć na mieszkańców w sprawie
zagospodarowania tej wody. Rada Gminy nie może doprowadzić do sytuacji przyjęcia
tej uchwały ponieważ Gmina stanie się gospodarzem tej drogi.

– Radny Jan Selka – nawiązał do ubiegłorocznych roztopów, zaznaczając że pół osiedla 
było pod wodą.

– Wiceprzewodniczący Rady Gminy – zwrócił uwagę, że cały czas, na temat problemu
zalewania dróg rozmawiamy, a nie mamy osoby wykwalifikowanej, która mogłaby
powiedzieć  nam,  jak  można  te  problemy  rozwiązać.  Ludzie  sobie  bagatelizują
problem, bo widzą, że nikt żadnych konsekwencji od nich nie wyciąga.

– Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania.                     
Pytań nie zgłoszono.
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Ad 12. Wolne wnioski.

 Radna Mariola Łabędzka – przypomniała, że zbiera nadal składki na kawę, herbatę, cukier,
ciastka. Zapytała, czy ktoś z obecnych sołtysów, zobowiązałby się pozbierania składek na ten
cel wśród sołtysów. 

 Wójt Gminy – poinformował, że temat ten podejmie na spotkaniu z sołtysami.

Przewodniczący Rady - spytał, czy w ramach wolnych wniosków ktoś chciałby zabrać głos. Stwierdzi ł

brak chętnych. Z uwagi na wyczerpanie tematów, podziękował wszystkim za czynny udział i zamknął

XLI zwyczajną sesję Rady Gminy.

Protokołowała: Przewodniczący Rady Gminy:

(-) Katarzyna Czyż                      (-) Zbigniew Leszczyński

Załączniki:
1. Lista obecności radnych, sołtysów,
2. Porządek sesji
3. opinie RIO

4. Uchwały podjęte na sesji – nr XLI/   /2017- XLI/  /2017
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